

### 5. 懲戒法院再審案件收結件數及終結情形—按年別分

5. State of Filings and Dispositions of Retrial Cases and State of Cases Terminated by Disciplinary Court – by Year

單位：件(Unit: case)

年別 Year	受理件數 Cases lodged			終結件數 Cases closed					未結 件數 Pending cases
	合計 Total	舊受 Previously lodged	新收 Newly lodged	計 Total	駁回 Dismissed	撤回 Withdrawn	廢棄原 裁判 Revoke the original judgment	其他 Other	
民國 101 年 2012	59	8	51	53	53	-	-	-	6
民國 102 年 2013	72	6	66	65	64	-	1	-	7
民國 103 年 2014	61	7	54	55	53	1	1	-	6
民國 104 年 2015	53	6	47	47	46	-	1	-	6
民國 105 年 2016	53	6	47	53	51	-	2	-	-
民國 106 年 2017	12	-	12	10	10	-	-	-	2
民國 107 年 2018	17	2	15	10	10	-	-	-	7
民國 108 年 2019	24	7	17	18	16	-	2	-	6
民國 109 年 2020	33	6	27	26	26	-	-	-	7
民國 110 年 2021	20	7	13	18	18	-	-	-	2

說明：1. 公務員懲戒委員會自 109 年 7 月 17 日起改制為懲戒法院，下設懲戒法庭及職務法庭分別審理公務員懲戒案件、法官及檢察官懲戒案件、職務案件，且採一級二審制。

2. 職務法庭原本隸屬於司法院項下，自 109 年 7 月 17 日未結案件移至懲戒法院辦理。

Note: 1. The Public Functionary Disciplinary Sanction Commission had reformed into Disciplinary Court on July 17, 2020, setting up two branches: the Disciplinary Chamber in charge of the disciplinary sanction cases of civil servants, and another is the Disciplinary Chamber of the Judiciary that is responsible for both of the disciplinary sanction and judicial discipline cases of judges and prosecutors. Also, the court has adopted the "one-level and two-instance" court system.

2. The Disciplinary Chamber of the Judiciary, which originally affiliated to the Judicial Yuan, has become a branch of the Disciplinary Court. And its pending cases are listed under the category of the Disciplinary Court.